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„Nem lesz-e túl drága a vállalkozói kényszerkölcsön?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján
kérdést kívánok benyújtani Draskovics Tibor Pénzügyminiszterhez . A kérdésre a választ
írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

A napokban egy kereskedelmi vállalkozás vezetője panasszal fordult hozzám . November
hónapban megközelítőleg tízmillió forint áfa visszautalását az adóhatóságok, megtagadták,
azzal az érvvel, hogy mivel uniós adószámmal is rendelkezik csak az Ön, illetve a
Pénzügyminisztérium utasítására elrendelt ellenőrzés után kaphatja meg pénzét .

A dolognak van egy kis szépséghibája . Az említett vállalkozás, bár valóban rendelkezik az
európai uniós adószámmal, azonban működése során Magyarországon kívül még soha,
semmilyen kereskedelmi tranzakciót nem folytatott!
November végéig 3 millió forint áfát kellett volna fizetnie, mivel azonban az adóhatóságtól a
visszatérítés nem történt meg, így 13 millió forintot kellett befizetnie!
Amennyiben december hónapban sem kapja vissza a forgalmi adó visszatérítendő részét,
vállalkozása csődbe kerül, ugyanis már nemcsak a beszállítói számlákat, az egyre emelkedő
működési költségeket, de a dolgozók bérét sem tudja kifizetni .
Ez a példa ismeretségi körömben a még működő kisvállalkozói körben nem egyedi .
Sajnos már tudok olyan vállalkozásokról is,(akik valóban bonyolítanak le üzleti tranzakciókat
Európa számos országába), mely vállalkozások áfa-visszautalási határidejét, még további 90
nappal meghosszabbították .

Tisztelt Miniszter úr!

Az mindenki számára világos, hogy amennyiben az adózó hibája egyértelműen bizonyítható,
azoknak a vállalkozásoknak nem, hogy az áfa visszatérítés nem jár, hanem még büntetésre is
számíthatnak .

Tisztelt Miniszter úr! A többségben lévő tisztességes vállalkozások nevében kérdezem, hogy
a likviditási hiányt okozó, szigorított ellenőrzéseknek mi volt az indoka itt az év végi
hónapokban?



Tisztelt Miniszter úr! Érdeklődve várom válaszát, hogy a visszatartott pénzek után a
késedelmi kamatokat a 90 napos meghosszabbítás időszakára is megkapják-e vállalkozások,
a vállalkozók?

A nagyobbik kormánypárt büszkén vállalt elődpártja, már az ötvenes években bevezette a
lakosságot zsaroló békekölcsönt, s lám itt van a folytatás a vállalkozások által fizetett
kényszerkölcsön. Itt elsősorban nem a jegybanki alapkamat kétszeresére gondolok, hanem a
működésükben ellehetetlenülő vállalkozásokért aggódom .
Tisztelt Miniszter úr! Persze az is érdekel, hogy nem lesz túl drága ez a kényszerkölcsön a
jövő évi költségvetésnek?

Tisztelettel várom válaszát!

Sitke, 2004 . december 6 . I
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